
2  راز ملازمت بصيرت و صبر
رهبر معظم انقلاب اسلامي پنج شنبه گذشته در ديدار مجمع عالي بسيج 
مستضعفين در ضمن نكات مطروحه خود به مسئله بصيرت به عنوان يكي 
از پايه هاي تفكر بس��يجي اش��اره كردند و در تعري��ف آن فرمودند: »يعني 
شناخت زمان، شناخت نياز، ش��ناخت اولويت، شناخت دشمن، شناخت 
دوست، شناخت وسيله اي كه در مقابل دشمن بايد به كار برد؛ اين شناخت ها  
بصيرت است. هميشه با يك سلاح نمي شود مبارزه كرد. در همه ميدان ها با 
يك سلاح نمي شود رفت. كدام سلاح را به كار بيندازيم؟ دشمن كجا است؟ 
بارها من عرض كرده ام اينهايي كه بصيرت ندارند- مثل اين بيچاره هايي كه 
در فتنه گرفتار شدند- مثل كساني اند كه در تاريكي شب، در مه غليظ، در غبار 
مي خواهند مخالفي را، دشمني را بزنند؛ خب نمي داند دشمن كجا است؛... 
بعضي ها احساس مسئوليت داشتند در دوران مبارزات اما نمي فهميدند اين 
را كجا خرج كنند؛ جايي خرج مي كردند كه به ضرر حركت عظيم مبارزاتي 
امام بزرگوار بود؛ بعد از انقلاب هم همين جور؛ تا امروز هم همين جور است. 
بعضي ها احساس دارند، احساس مس��ئوليت مي كنند، انگيزه دارند اما اين 
انگيزه را غلط خرج مي كنند؛ بد جايي خرج مي كنند؛ اسلحه را به آنجايي كه 
بايد، نشانه نمي گيرند؛ اين بر اثر بي بصيرتي است... اگر اين ركن دوم نباشد، 
امر به  معروفش هم اشتباهي درمي آيد، جهادش هم اشتباهي درمي آيد، امرِ 
مورد اهتمامش هم دچار خطا مي شود و به كجراهه مي افتد. «نكته قابل تأمل 
اين سخنراني آن بود كه معظم له در پايان اين سخنراني و در خلال نصايح خود 
به بسيجيان توصيه هايي در خصوص حلم، بردباري و صبر داشتند كه در كنار 
يكديگر قرار گرفتن اين مفاهيم در كنار بصيرت مي تواند يادآور حديث معروف 
اميرالمؤمنين حضرت علي )ع( باشد كه فرمودند:»و ليحمل هذا العلم الّا اهل 
بر«. با توجه به اين حديث گهربار تلازم دو مفهوم اساسي بصيرت و  البصر و الصّا

صبر در كنار يكديگر به خوبي تبيين مي گردد. 
رهبر معظم انقلاب در تشريح اين حديث و ش��أن صدور آن در بياني ديگر 
مي فرمايند: »باب جنگ با اهل قبله بر روي شما باز شد. زمان پيامبر، چه موقع 
چنين چيزي بود؟ عمار ياسر در جنگ صفين ملتفت شد كه در يك  گوشه  
لشكر همهمه است. خودش را رساند، ديد يك نفر آمده وسوسه كرده كه شما 
با چه كساني داريد مي جنگيد؛ طرف مقابل شما مسلمانند و نماز مي خوانند و 
جماعت دارند! اين وسوسه را چند بار در لشكر صفين به وجود آوردند و هر دفعه 
هم به گمانم عمار بود كه خودش را رساند و فتنه را افشا كرد. عمار جمله اي 
با اين مضمون گفت كه جنجال نكنيد، حقيقت را بشناسيد. اين پرچمي كه 
در مقابل شماست، من ديدم كه به جنگ پيامبر آمد و زير اين پرچم، همان 
كساني ايستاده بودند كه الآن ايستاده اند و پرچمي را ديدم- اشاره به پرچم 
اميرالمؤمنين - كه در مقابل آن پرچم بود و زير آن پيامبر و همان كساني كه 
امروز ايستاده اند يعني اميرالمؤمنين بودند؛ چرا اشتباه مي كنيد؟ چرا حقيقت 
را نمي شناسيد؟... اول، بصيرت، هوشمندي، بينايي، قدرت فهم و تحليل و بعد 
صبر و مقاومت و ايستادگي. از آنچه كه پيش مي آيد، انسان زود دلش آب نشود. 
راه حق، راه دشواري است.« مي توان چنين تحليل كرد كه اصولً شأن صدور 
اين حديث به شرايطي خاص است كه امت اسلامي با پيچيدگي هايي جدي  
مواجه مي شود. در چنين شرايطي مي توان گفت دو عنصر بصيرت و صبر در 

كنار يكديگر، مي توانند زمينه  سعادت جامعه ايماني را فراهم آورند. 
حال مي توان در خصوص راز ضرورت وجود چنين عنصري در مؤمنين در 
شرايط پيچيده، تأمل كرد. آنگاه  كه جامعه اسلامي به حدي از بلوغ مي رسد كه 
سايه سار وليت و امامت را بر سر خود مي پذيرد، خداوند متعال اين جامعه را با 
ابتلائات و فتنه ها مي آزمايد. عبور جامعه از اين مراحل دشوار هم ميزان ايمان 
جامعه را عيارسنجي مي كند و هم ايمان و وليتمداري آنان در كوره  حوادث و 

سختي ها آبديده و مستحكم مي گردد. 
اما به تعبير مولي متقيان رمز عبور موفقيت آميز از اين مراحل سخت و دشوار 
تجهيز به سلاح »بصيرت و صبر« است. بصيرت داشتن به معناي نگاهي ژرف، 
تيزبين و گم نكردن راه درصحنه هاي غبارآلود است. صبر را نيز مي توان در 
معناي استقامت و پايمردي در استمرار راه و نيز جلو نزدن و عقب نيفتادن از 
امام امت معنا نمود. تلازم و همراهي اين دو معنا در كنار يكديگر رمزگشاي 
ضرورت تجهيز مؤمن به آن دو در فتنه هاست.  امام به عنوان هادي جامعه با 
ترسيم هدف ها و آرمان ها و نيز نشان دادن راه صحيح، امت را به سوي هدايت و 
سعادت راهبري مي كند و طبيعي است كه در اين راه پر پرپيچ وخم همه امت از 
سرعت و قدرت يكساني در طي طريق برخوردار نيستند. برخي كه در سطحي 
بال تر از ايمان و يقين قرار دارند، استقامت بيشتري كرده، نه تنها باري بر دوش 
امام نيستند كه يار او نيز هستند. اما همه اين گونه نيستند. عده اي در سطوحي 
پايين ترند و نيازمند مساعدت ديگران هستند. روشن است  قافله اي كه در حال 
حركت است،   بايد ملاحظه وضع كساني كه نمي توانند سريع حركت كنند را 

بكنند. قافله سالر نيز كه امام امت است در رأس همه چنين مي كند. 
با اين  حال برخي در مسير راه دچار كجروي هايي مي شوند كه ممكن است به 
 ظاهر قابل كشف نباشد و به ناگاه در بزنگاه ها سر باز كند. نگاهي به تاريخ صدر 
اسلام برخي زواياي پنهان اين امر را روشن مي سازد. در زمانه امير مؤمنان )ع( 
عده اي كه ادعاي ايمان و حق طلبي داشتند به دليل آنكه بصيرت لزم براي 
شناخت دوست و دشمن و راه درست را نداشتند و نيز صبر لزم براي حركت 
پشت سر امام زمان خود را نداشتند، عملًا با امام خود زاويه پيدا كردند. اين 
زاويه تا آنجا پيش رفت كه به تقابل تمام عيار بدل شد و نهايتاً رادمرد هميشه 

تاريخ به دست كينه يكي از همين نادانان به شهادت رسيد. 
آري، مي توان گفت بصيرت و صبر اگر با هم باشد، مي تواند رمز عبور مؤمنان 
و جامعه ايماني از توفان فتنه ها باشد و- اگر خداي  ناكرده نباشد- مي تواند 

مؤمن ترين مؤمنان را در جبهه باطل جاي دهد. 

سردار سلامي: تفكر سازش با دشمن 
در انقلاب اسلامي جايگاهي ندارد

جانش�ين فرمانده  كل س�پاه با بيان اينكه انديشه س�ازش در برابر 
دش�منان در فرهنگ و انقلاب ما هيچ جايگاهي ندارد، گفت: اينكه 
حل مشكلات ما در گرو تسليم در برابر دشمن باشد، فكر باطلي است. 
 به گزارش رسا، سردار سلامي روز گذش��ته در حاشيه اجتماع 4 هزار 
نفري بسيجيان دانشگاه هاي مشهد در دانشگاه فردوسي مشهد، با اشاره 
به وقايع اخير امريكا و اعتراضات مردم اين كشور نسبت به تبعيض هاي 
نژادي اظهار داشت: امريكا موجودي متناقض بوده و آنچه كه امريكا براي 
كش��ورهاي ديگر مطرح مي كند با آن چيزي كه در كشور خود اجرايي 

مي كند، تناقض دارد. 
وي با بيان اينكه همه دانشجويان ما تفكر و روحيه بسيجي دارند، افزود: 
دانش��جويان ما با روحيه انقلابي دل به نظام اس��لامي داده و با همين 
روحيه در برابر دشمن ايستادگي مي كنند و بايد گفت دانشجوي ما يك 
دانشجوي بيدار و انقلابي بوده كه در تمام عرصه ها به ويژه در عرصه هاي 
علمي موفق و پيروز اس��ت.  جانشين فرمانده  كل س��پاه با بيان اينكه 
اجتماع دانشجويان بسيجي پيام استكبارستيزي دارد، گفت: مهم ترين 
پيام اين حركت استكبارستيزي و عدم نرمش در مقابل دشمن است، 
البته مسئله نرمش قهرمانانه كه از سوي رهبر معظم انقلاب مطرح شده 

مسئله ديگري است. 
سردار سلامي با بيان اينكه انديشه نرمش در برابر دشمنان در فرهنگ 
و انقلاب ما هيچ جايگاهي ندارد، افزود: اينكه حل مش��كلات ما در گرو 
تسليم در برابر دشمن است، فكر باطلي است. وي افزود: برخي به دنبال 
اين هستند كه اين انديشه هاي فتنه گرانه را دنبال كنند بايد از اجتماع 
بس��يجيان اين پيام را دريافت كنند كه در جامعه انقلاب��ي بعد از 36 
سال حركتي به جز حركت در مس��ير مقاومت در ترويج ارزش ها و آن 
هم ارزش هاي مبتني بر وليت فقيه نداش��ته و ساير تفكرها در عرصه 
واقعيت هاي ميداني كش��ور هيچ جايگاهي ندارد. جانش��ين فرمانده 
 كل س��پاه افزود: پيام مقاومت همچن��ان در كالبد جامع��ه ما پابرجا 
و اس��توار بوده و امروز جامعه ما فه��م بزرگ تري نس��بت به مقاومت 
پيدا كرده كه اين ب��ه دليل تجربيات موف��ق ما در اين عرصه اس��ت.   

دبيركل حزب تازه تأسيس »ندا«:
اصلاح طلبي بايد در چارچوب نظام

 و تعامل با حكومت باشد
دبيركل حزب نداي ايرانيان گفته اس�ت كه احتم�الاً در انتخابات 

رياست جمهوري ۹۶ كانديدا شود. 
دبيركل حزب نداي ايرانيان به نقد عملكرد سياسي برخي اصلاح طلبان 
پرداخته و گفته است كه اصلاح طلبي يك فكر و منش است، نه حزب 

سياسي كه برخي آن را انحصاري خود بدانند. 
سيدصادق خرازي در گفت وگو با سايت آفتاب ري گفته، كساني كه 
در اين طيف جاي دارند، ديدگاه ه��اي مختلفي دارند؛ يكي معتقد 
به تعامل با نظام و حكومت اس��ت، يكي مخالف آن، يكي خود را در 
چارچوب نظام و اس��لام تعريف مي كند و يكي چيز ديگر. اين فعال 
سياسي اصلاح طلب، اصلاحات مدنظر خود را همان حركت ديني 
تعريف كرده و گفته است كه اصلاح طلبي يعني اصلاح جامعه تحت 
تعاليم اسلام و اين همان مدينه فاضله اي است كه همه بزرگان و انبيا 
به دنبال آن بودند. خرازي افزوده است كه اسلام و دين براي اصلاح 
جامعه و تعالي آن آمده است. تعريف ما از اصلاح طلبي اين است. به 
همين خاطر معتقديم بايد در چارچوب نظام اسلامي و در تعامل با 
حكومت باش��يم. وي واكنش تند چهره هاي اصلاح طلب نسبت به 
تشكل ندا را احساس��ي و بدون فكر خوانده و گفته است كه ندا تازه 
تشكيل شده اس��ت و خود را هنوز نشان نداده و به نظر مي رسد اين 
نظرها يا مخالفت ها عجولنه باشد. بايد كمي صبر كرد و بعد از مرور 
زمان، آن وقت معلوم مي شود كه چه مقدار از اين مخالفت ها احساسي 

و چقدر عاقلانه بوده است. 
صادق خرازي هدف از راه ان��دازي نداي ايراني��ان را ايجاد فرصتي 
براي جوانان دانسته و تصريح كرده است: هدف ما از راه اندازي ندا، 
متشكل كردن و فرصت دادن به جوان هاست كه اميدواريم بتوانيم 

آن را محقق كنيم.
خرازي در پايان خاطرنشان كرده است كه برخي مي گويند اينكه اكثر 
اعضاي شوراي مركزي ندا از فعالن رسانه اي اصلاح طلبند، به اين خاطر 
است كه فضاي رسانه اي براي حضور در انتخابات دوازدهم آماده شود. به 
قول امريكايي ها هيچ چيز غيرممكن نيست و همه چيز محتمل است، 

بنابراين احتمال دارد كه من هم براي انتخابات 96 بيايم. 

آيت الله صديقي خطيب اين هفته نماز جمعه تهران
مراسم نماز عبادي سياس��ي جمعه اين هفته 
تهران با س��خنراني قبل از خطبه هاي ربيعي و 
حدادعادل و به امامت آي��ت الله صديقي اقامه 
خواهد شد.  در اين مراسم علي ربيعي وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي 
به ارائه گزارش��ي از اقدامات انجام ش��ده اين وزارتخانه در حوزه رفاه 
اجتماعي و به ويژه معلولن مي پردازد. همچنين غلامعلي حداد عادل 
در خصوص دهم آذر سالروز شهادت فقيه مجاهد حضرت آيت الله شهيد 
مدرس و روز مجلس و تبيين انديشه هاي آن ش��هيد بزرگوار پيش از 

خطبه ها سخنراني خواهد كرد. 

دولت تحرك چنداني براي تحقق اقتصاد مقاومتي ندارد
عضو كميس��يون امنيت ملي و سياست خارجي 
مجلس شوراي اسلامي با اشاره به فرمايشات رهبر 
معظم انقلاب در ديدار اعضاي بسيج مستضعفين مبني بر اينكه به جاي 
دل بستن به نتيجه مذاكرات دنبال عملياتي كردن اقتصاد مقاومتي بايد 
باشيم، ابراز داشت: دولت تدبير و اميد بعد از گذشت 9 ماه از اين ابلاغيه 
هيچ تحركي را در اين زمينه نداش��ته است.  حجت الله خدائي سوري، 
نماينده مردم لرس��تان در مجلس شوراي اس��لامي، با اشاره به اينكه 
حداقل دولت براي عملياتي كردن اقتصاد مقاومتي بايد از هزينه هاي 
جاري خود كم مي كرد، اظهار داشت: متأسفانه امسال به هيچ وجه از 
حجم واردات در كشور كم نش��د و همچنين هزينه هاي جاري كشور 

پايين نيامد. 

شبكه هاي سياسي ضدايراني 3هزار نيروي متخصص دارند
دش��من براي ضربه زدن به جمهوري اسلامي ايران و 
منافع ملي وارد عمل شده لذا مسئولن بايد حواسشان 
را جمع كنند.  سيد محمد غرضي نامزد انتخابات رياست جمهوري سال 
92 در شش��مين كنگره حزب اس��لامي كار با بيان اين مطلب گفت: 
حداقل 3 ه��زار متخصص در امور سياس��ي، اجتماع��ي، اقتصادي و 
فرهنگي در خارج از كشور در استخدام تشكيلات سياسي و شبكه هاي 
سي اي اي، VOA، من و تو هستند. وي افزود: اين شبكه ها از اتفاقاتي 
كه ته روستاها مي افتد خبر جمع مي كنند و عليه نظام تبليغ مي كنند 
و اتفاقا در اين مسير خوب كار مي كنند. غرضي تأكيد كرد: هر كس در 
اين كشور صاحب توان سياسي و اجتماعي است به طور كامل تا از محور 
خارجش نكنند و به زمينش نزنند از اقدامات خود دست برنمي دارند. 
نامزد انتخابات رياس��ت جمهوري س��ال 92 خاطر نشان كرد: تمامي 
مسئولن بايد تمام حواسشان جمع باشد؛ چراكه گرگ قوي است و تمام 

ارتباطات ما را به هم مي زند. 

88498443سرويس  سياسي

پنج شنبه 13 آذر  1393  |   11 صفر 1436 || روزنامه جوان |  شماره 4408

فرمانده كل س�پاه پاس�داران انقلاب اس�لامي 
اس�تحكام ديپلماس�ي كش�ورمان در مذاكرات 
هسته اي را » مديون الهام بخشي انقلاب اسلامي 
و اقتدار دفاعي و امنيتي نظام مردمي « دانس�ت. 
يك سال پيش كه محمد جواد ظريف، وزير امور خارجه 
طي حضور در دانشگاه تهران از انهدام سيستم دفاعي 
ايران توس��ط نيروي نظامي ايالت متحده امريكا در 
مدت زماني كوتاه سخن راند، واكنش هاي فراواني از 
سوي مقامات و صاحب منصبان نظامي و غيرنظامي 
پيرامون اين مسئله بيان شد.  شايد بخشي از اظهارنظر 
مقام معظم رهبري در بازديد از نمايشگاه دستاوردهاي 
نيروي هوا- فضاي سپاه پاسداران انقلاب اسلامي نيز 
پاسخي به همين شبهه دانسته شد كه از تكيه بر توان 
داخلي سخن گفتند و پيام ساخت چنين تجهيزاتي 
را توسط سپاه پاسداران انقلاب اسلامي عملي شدن 

شعار » ما مي توانيم « فرمودند. 
فرمانده كل سپاه با اظهار گلايه از توجه جدي نكردن 
برخي مس��ئولن به پيام اقت��دار و تواناي��ي دروني 
خاطرنشان كردند: متأس��فانه در برخي از بخش ها 

مديران ما اين پيام را درك نمي كنند. 
حضرت آيت الله خامنه اي افزودند: من همواره طرفدار 
ابتكار در سياس��ت خارجي و مذاكره بوده و هستم و 
توصيه هميشگي من به مس��ئولن اين بوده كه در 
سياست خارجي و مبادلت بين المللي هرچه تلاش و 
ابتكار وجود دارد به كار بندند اما نبايد نيازمندي هاي 
كشور و برخي مسائل همچون تحريم ها، به مذاكره 

گره زده شود. 
    تذكر مجلسي ها به ظريف

همان روزها بيش از 50 نماينده مجلس طي تذكري 
خطاب به محمدجواد ظريف، وزير امور خارجه نسبت 
به وادادگي وي در برابر تجهيزات نظامي دش��من و 

كوچك پنداشتن قدرت معنوي و نظامي جمهوري 
اسلامي ايران هشدار دادند. 

در اين تذكر آمده بود: آقاي ظريف در دانشگاه تهران 
عنوان داشتند آيا امريكا كه مي تواند با يك بمب تمام 
سيستم دفاعي ما را از كار بيندازد از سيستم دفاعي 

ما مي ترسد؟
نمايندگان در پايان تذكر خ��ود تصريح كردند: اين 
سيس��تم دفاعي با بمب هاي امريكايي قدرتمند تر 
مي شود و از كار نمي افتد همانطور كه امام راحل فرمود 
بكش��يد ما را ملت ما بيدارتر مي شود؛ متأسفانه اين 
سخنان آقاي ظريف به جاي بازدارندگي دشمنان اين 
كشور را براي تحركات نظامي عليه ملت ما تحريك 

مي كند. 
 واقعيت آن است كه درتمام دنيا توان دفاعي هر 
كشور عملًا به عنوان مهم ترين ابزار اعمال قدرت 
آن كشور در عرصه بين الملل محسوب مي شود 
و در اين ميان تمام ابت��كارات ديپلماتيك عملًا 
متكي به داشتن ابزاري نيرومند در عرصه دفاعي 
محسوب مي شود، كما اينكه ايران نيز تجربيات 
تلخي در اين زمينه داشته است كه هنوز به خاطر 
آوردن آن خاطر تمام س��اكنان اين سرزمين را 
تلخ مي كند.  در مذاكرات دو معاهده گلس��تان 
و تركمانچاي اگرچه دو كشور ايران و روسيه هر 
دو پاي ميز مذاكره نشستند، اما به سبب شكست 
نظامي ايران در مقابل روس��يه بخش وسيعي از 
س��رزمين هاي خود را واگذار كرد.  نگاه كوتاهي 
به تمام مذاكرات ايران و قدرت ه��اي بيگانه در 
دوره قاجار و حتي پهلوي نشان مي دهد كه عدم 
توانمندي نظامي كشور يا تكيه بيش از اندازه به 
حمايت هاي بيگانه سبب شده است ايران طرف 

بازنده در اين معامله باشد. 

    دس�ت پر مذاكره كنندگان ايراني ماحصل 
چيست؟

ش��ايد در اين ميان تنه��ا مثال نقض ك��ه  مي تواند 
نشان دهنده ت�أثير مستقيم توانمندي نظامي و عزم 
ملي ايرانيان باشد، مذاكرات مرتبط با اجراي قطعنامه 
598 باشد. در اين مذاكرات به دليل مقابله مؤثر ايران 
با تهاجم ارتش عراق به خصوص در ماه هاي آخر جنگ 
و عدم واگذاري هيچ س��رزميني به نيروهاي نظامي 
بعثي تيم مذاكره كننده از اب��زار چانه زني باليي در 
مقابل هيئت عراقي برخوردار بود. چه اينكه در نهايت 
صدام حس��ين ديكتاتور مخلوع عراق ط��ي نامه اي 
مستقيم به رئيس جمهور وقت كشورمان از دستيابي 
مقامات ايران به هر آنچه مي خواست، سخن گفت و 
بلافاصله پس از آن بود كه آزادسازي اسراي ايراني از 

دست عراقي ها آغاز شد. 
    واكنش فرمانده سپاه به سخنان ظريف

محمدجواد ظريف، وزير امورخارجه با وجود چنين 
سابقه اي طي سخناني در كنفرانس بررسي ديپلماسي 
هسته اي كش��ور به اين نكته اشاره كرد كه مذاكرات 
هسته اي باعث امنيت بيشتر كشورمان شده است.  اين 
سخنان بلافاصله با واكنش سردار محمدعلي جعفري، 

فرمانده سپاه پاسداران انقلاب اسلامي رو به رو شد. 
س��ردار جعفري در حاش��يه جلس��ه هيئت عالي 
سياس��ت گذاري نيروه��اي مس��لح در واكنش به 
اظهارات اخير وزير امور خارجه كشورمان، مبني بر 
اينكه »به دنبال مذاكرات، جمهوري اسلامي ايران 
امن تر شده اس��ت« اظهار داشت: امنيت ما مديون 
تفكر و انديشه رهبران بزرگ انقلاب اسلامي حضرت 
امام خميني)ره(و حضرت ام��ام خامنه اي)مدظله 
العالي( است كه با معماري قدرتمندي از يك ساختار 
انقلابي، مردمي، مستحكم و تزلزل ناپذير به وجود 

آمده و بس��يج دهها ميليوني از آن متولد و رش��د 
يافته است. 

وي افزود: ما از س��ال ها قبل به ي��ك قدرت بزرگ 
بازدارندگ��ي اطمينان بخ��ش رس��يده ايم و همه 
مولفه هاي قدرت ما امروز به طور چشمگيري تقويت 

شده است. 
    مقاومت انقلاب اسلامي، انقلاب بحرين را 

زنده نگه داشت
سرلشكر جعفري با بر شماري پيامدهاي منطقه اي 
مقاومت انقلاب اسلامي برابر نظام سلطه و استكبار 
تصري��ح كرد: ق��درت و مقاومت انقلاب اس��لامي، 
انديشه هاي سلطه طلبان و راهبردهاي آنها در سوريه 
را با ناكامي روبه رو كرد و در عراق نيز ابتكار عمل را 
از آنها گرفت و همچنين انقلاب بحرين را زنده نگه 

داشت و به انقلاب يمن روح جديدي بخشيد. 
فرمانده كل سپاه تأكيد كرد: همه اين عوامل باعث 
شد اقتدار نظام به صحنه ديپلماسي كشور منتقل 
شود و دستگاه ديپلماسي ما بتواند با پشتوانه عظيم 
نف��وذ انقلاب اس��لامي و توانمندي ه��اي دفاعي و 
امنيتي جمهوري اس��لامي در مقابل زياده خواهي 
قدرت هاي استكباري  بايستد و زير بار حرف زور آنها 
نرود. وي خاطرنشان كرد: بي ترديد امروز اعتماد به 
نفس مذاكره كنندگان م��ا، از اهميت اين قدرت به 
رسميت شناخته شده دفاعي، امنيتي و مردمي است 
كه از اسلام ناب محمدي)ص( و ايمان پر شور مردم 

مومن و انقلابي مان سرچشمه مي گيرد. 
سرلش��كر جعفري با بيان اينكه امريكايي ها امروز 
در بن بس��ت راهبردي قرار گرفته و همه گزينه ها و 
راهبردهاي ممكن را عليه انقلاب اس��لامي تجربه 
كرده اند، اما نتايج دلخواه به دست نياورده اند، افزود: 
توانمندي هاي امريكا بيش از اين قابل توسعه نيست 
و ظرفيت هاي آنها براي تغيير به حد اشباع رسيده 
و راهي جز پذيرش قدرت واقعي جمهوري اسلامي 

ايران براي امريكا باقي نمانده است. 
فرمانده كل سپاه در پايان با آرزوي توفيق روزافزون 
براي دستگاه ديپلماسي و مسئولن سياست خارجي 
كشور تصريح كرد: مسئولن سياست خارجي دچار 
اشتباه محاسباتي نشوند و دس��تاوردهاي انقلاب 
اسلامي و خون هزاران شهيد را همانگونه كه هست و 
واقعيت دارد برداشت كرده و بر اساس آن راه مقاومت 

و ايستادگي را دنبال كنند. 
   زير س�ؤال رفتن اصلي تري�ن بنيان حفظ 

امنيت ملي توسط وزيرامورخارجه
در اين ميان آنچه كه جاي سؤال دارد اين است كه 
وزير امورخارجه كشورمان از زير سؤال بردن نقش 
توان دفاعي كشورمان در تأمين امنيت ملي كشور 
چه به صورت مستقيم و چه به صورت غير مستقيم 

چه هدفي دارد؟
 شايد باز هم در اين ميان رجوع به سخنان رهبري 
كافي باشد كه در جمع فرماندهان نيروي دريايي 
كشورمان بر اين نكته تأكيد كردند كه نيروهاي 
مس��لح بايد بدون در نظ��ر گرفتن محاس��بات 
سياس��ي، آمادگي هاي خود را دائماً افزايش داده 
و با شناس��ايي خلأهاي خود و همچنين بررسي 
امكانات و نقاط ضعف دش��من، برنامه ريزي هاي 

راهبردي انجام دهند. 

 سرلشكر جعفري: امنيت ايران  
از ساختار انقلابي و مردمي است نه مذاكرات هسته اي

محمدجواد اخوان

تروريسم و اغراض سياسي 
بيشترين ضربه را  به حقوق بشر زده اند

دبي�ر س�تاد حق�وق بش�ر كش�ورمان در ادام�ه ديداره�اي 
دوجانب�ه خ�ود در ايتاليا با س�ناتور لوئيج�ي مانكون�ي، رئيس 
كميته حقوق بش�ر س�ناي اين كش�ور دي�دار و گفت وگ�و كرد. 
محمدجواد لريجاني در اين ديدار با اش��اره به اينكه حقوق بشر واژه 
مقدسي است و در تعاليم ديني مس��لمانان از جايگاه واليي برخوردار 
است، گفت: با اين همه جاي تأس��ف است كه حقوق بشر در سال هاي 
اخير به شدت آلوده به اغراض سياسي شده و برخي كشورهاي غربي از 
جمله امريكا از اين واژه مقدس نهايت سوء استفاده را به  عمل آورده اند. 
دبير ستاد حقوق بشر كشورمان افزود: آلودگي حقوق بشر به مسائل 
سياسي و اخيراً تروريسم بيش��ترين ضربه را به اين موضوع مي زند و 
همانگونه كه ملاحظه مي كنيد، گسترش گروه هاي تروريستي چون 
القاعده و داعش يكي از اثرات اين اختلاط است كه خطرات آن براي 
جامعه بشري بسيار زياد است و دو كشور ايران و ايتاليا بايد نسبت به 

اين موضوع بسيار حساس باشند. 
لريجاني با اش��اره به اينكه ايران داراي مختصات منحصر به فردي 
اس��ت كه هيچ يك از كش��ورهاي منطقه قابل قياس با آن نيستند، 
گفت: در منطقه ما كشورهايي هستند كه كوچك ترين نشانه هايي 
از دموكراس��ي، علم و پيشرفت، توسعه و حقوق ش��هروندي در آنها 
نيست اما به دليل اينكه متحدان امريكا هس��تند، هيچ وقت كسي 
متعرض آنها نمي شود. در اين ديدار سناتور مانكوني، رئيس كميته 
حقوق بشر سناي ايتاليا ضمن اس��تقبال از گسترش گفت وگوهاي 
دوجانبه و تعاملات حقوق بش��ري با كش��ورمان گفت: حقوق بشر 
براي ايتاليا موضوع بسيار مهمي اس��ت و به همين دليل اين كميته 
وظيفه خطيري ب��ر عه��ده دارد. مانكوني گفت: معتق��دم حتي در 
دموكراسي هاي كامل و پيشرفته هم حقوق بشر نقض مي شود ولي 
همه ما متعهد هس��تيم كه بهترين تلاش خود را براي جلوگيري از 

نقض حقوق بشر به كار بگيريم.

    گزارش يك 

     قضائي

رحيم پور ازغدي:  ماهيت تشيع لندني نگاه گزينشي به دين است

آيت الله آملي لاريجاني: نمي توان معتقد به نظام بود و در عمل جور ديگر رفتار كرد 

اس�لام حقيقي، مذهب و اس�لام را ب�ه صورت 
كامل مي شناس�د و بر اس�اس رواي�ات و قرآن 
عمل مي كن�د، اما ش�يعه انگليس�ي از قرآن و 
مي كن�د.  اس�تفاده  گزينش�ي  رواي�ات 
به گزارش رسا، حسن رحيم پور ازغدي، عضو شوراي 
عالي انقلاب فرهنگي عصر ديروز در همايش »اسلام 
امريكايي، تشيع انگليسي« در دانشگاه فردوسي 
مش��هد، به بيان تفاوت هاي اس��لام ناب و اسلام 
امريكايي پرداخت و اظهار داشت: مرزبندي بين دو 
اسلام ناب محمدي و اسلام امريكايي و دو برداشت 
اكنون ايجاد شده اس��ت. وي با بيان اينكه دعواي 
بين دو اسلام، مذهبي و غير مذهبي نيست، بلكه در 
حقيقت دعوا بين دو نگرش متفاوت از يك دين به 
نام اسلام است، افزود: در واقع دو برداشت متفاوت از 

اسلام پيچيده تر از جبهه ماركسيسم است. 
رحيم پور ازغدي در ادامه با طرح اين مسأله كه بايد 
از خود اين پرسش را كرد كه چرا امام خميني)ره( 
»تعبير اس��لام امريكايي« و رهب��ر معظم انقلاب 
تعبير »ش��يعه لندني« را ب��ه كار برده اند، گفت: 
تفاوت امام خميني )ره( با س��اير حوزويان قبل از 
انقلاب در تأكيد به امر به مع��روف و نهي از منكر 

در جامعه اس��ت، چراكه نخس��تين كسي كه در 
زمان واقعه عاشورا مردم را به امر و نهي دعوت كرد 
حضرت زينب )س( بود. وي با بيان اينكه تعريف 
شيعه حقيقي و علوي در كلام ائمه اطهار)ع( آمده 
اس��ت، تصريح كرد: امامان وقتي از سوي خدا در 
ش��رايطي قرار گرفتند كه بايد براي حفظ اسلام 
صلح كنند يا حتي مبارزه انج��ام دهند از اهداف 
اس��لام حقيقي اطلاع داش��تند بنابر اين اس��لام 
امريكايي اين حقيقت را نمي تواند بپذيرد و تلاش 
مي كند تصوير نادرستي از ش��يعيان نشان دهد. 
عضو ش��وراي عالي انقلاب فرهنگي با بيان اينكه 
بر هم زدن و دامن زدن به مش��كلات و اختلافات 
بين مسلمانان خيانت به دين است، تصريح كرد: 
 اگر   امام خميني)ره( از اسلام به دو قسمت اسلام 
حقيقي و اسلام امريكايي تعبير كرده  به اين علت 
اس��ت كه اين دو در اعتقادات و توحيدشان با هم 
متفاوتند زيرا اس��لام حقيقي مذهب و اسلام را به 
صورت كامل مي شناسد و بر اساس روايات و قرآن 
عمل مي كند اما شيعه انگليسي از قرآن و روايات 
گزينشي كار مي كند. رحيم پور ازغدي با بيان اينكه 
قبل از انقلاب بيشتر دانشجويان و اساتيد به فكر 

كسب مدرك و تفريح در زندگي بودند و عده كمي 
از آنها سياسي بودند، تصريح كرد: گروه بچه هاي 
سياسي نيز با هم يك دست نبودند زيرا برخي از آنها 
با وجود آن كه در خانواده هاي مذهبي به دنيا آمده 
بودند اما به دليل عدم آگاهي از دين اسلام و وارد 
نبودن به سياست زمان خود نمي توانستند با گروه 
ديگري از سياس��يون كه به صورت كامل از دين 
اسلام آگاهي داش��تند و مبارزه درست را در كار و 
زندگي خود در نظر گرفته بودند، همراه شده بودند. 
اين كارشناس سياسي در بخش ديگري از سخنان 
خود به تشريح تفاوت ها و برداشت هاي مختلف از 
مهدويت پرداخت و اظهار داشت: مهدويت دو نوع 
است و مهم ترين مهدويتي كه در حال حاضر مطرح 
شده است مي توان از آن به عنوان مهدويت قلابي 
ياد كرد زيرا اين گروه از اف��رادي كه در مهدويت 
قلابي فعال هستند از واقعيت فرار كرده و همچنان 
منتظر حضرت مهدي )عج( هستند و معتقدند كه 
خود حضرت مهدي )عج( جهان را تغيير مي دهد. 
وي ادامه داد: در حالي كه گروه دوم كه مهدويت 
واقعي هس��تند و در انقلاب و دفاع مقدس از جان 
خود گذش��تند، معتقدند كه بايد در مسير اسلام 

درست گام برداشت تا شرايط براي ظهور امام زمان 
فراهم شود. عضو ش��وراي عالي انقلاب فرهنگي 
تصريح كرد: مهدويت هاي حقيقي همان متفكرين 
انقلاب اسلامي هستند و متأسفانه در زمان انقلاب 
و دفاع مق��دس افرادي كه ج��زو مهدويت قلابي 
بودند اين متفكرين انقلاب اسلامي را متهم كرده 
و مسخره مي كردند. وي با بيان اينكه حرف و نگاه 
حضرت مهدي)عج( نجات بخش جهان خواهد بود 
و مي تواند حكومت هاي جهان را سرنگون كرده و 
وضعيت رسانه ها و جهت گيري  آنها در كنار اصلاح 
عمل و ع��دل در جامعه را به ش��كل بهتري ادامه 
دهد، اظهار داشت: بدون مبارزه نمي توان عدالت 
را ايجاد كرد و همه انبيا نيز در فضاي ش��كنجه و 
مسخره شدن مبارزه خود را ادامه دادند تا عدالت 
ايجاد ش��ود. وي در ادامه تعريف مهدويت قلابي 
و حقيقي گفت: مهدويان قلاب��ي به مردم تهمت 
مي زنند دروغ مي گوين��د و مال حرام مي خورند و 
مهدويان حقيقي آنهايي هس��تند كه در جبهه و 
انقلاب قبل از هر عملياتي زيارت و روضه مي خوانند 
و جان خود را بي ادعا براي دفاع از س��رزمين خود 

گذاشتند و اين افراد كساني جز شهدا نيستند. 

رئي�س ق�وه قضائي�ه ع�زم و اراده مدي�ران 
دس�تگاه قضاي�ي را ضرورت�ي براي پيش�برد 
اه�داف اي�ن ق�وه اع�لام ك�رد و گف�ت: در 
مدي�ران فعلي دس�تگاه قضاي�ي ع�زم و اراده 
مناس�بي به منظور پيش�برد امور وج�ود دارد. 
ب��ه گ��زارش اداره كل روابط عمومي ق��وه قضائيه، 
آيت الله آملي لريجاني در جلسه ش��وراي رؤساي 
كل دادگستري ها و دادستان هاي مراكز استان هاي 
سراسر كشور بازنگري در قوانين، تحول ساختاري و 
تحول در عزم و اراده و نوع نگرش به انجام وظيفه و 
خدمت رساني به افراد را سطوحي از تحول توصيف 
كرد و گفت: بازنگ��ري در قوانين، اه��داف و غايات 

دستگاه قضايي بايد همواره مدنظر قرار گيرد. رئيس 
قوه قضائيه توجه به فشار رسانه اي و ايستادگي در 
مقابل آن را ضرورتي براي مديران قضايي دانس��ت 
و تأكيد كرد: در كنار اين موضوع يكي از مهم ترين 
ضرورت هاي كاري در ق��وه قضائيه توجه به اعتماد 
مردمي و توجه به بازخورد اق��وال و رفتار مديران و 

قضات در جامعه و افكار عمومي است. 
آيت الله آملي لريجاني با تأكيد بر حفظ استقلال قوه 
قضائيه و لزوم تكريم قضات گفت: بايد تمام مسئولن 
قضايي نسبت به استقلال دستگاه قضايي حساسيت 

به خرج دهند. 
رئيس قوه قضائيه چارچوب استقلال قوه قضائيه را در 

بطن نظام سياسي جمهوري اسلامي ايران دانست 
و افزود: نمي توان معتقد به نظام اسلامي مبتني بر 
وليت فقيه بود و آنگاه در مق��ام عمل جور ديگري 
رفتار كرد يا اينكه به عنوان ق��وه قضائيه در نظامي 
اس��لامي كه حامي فقرا و معتقد به فقرزدايي است 
فرقي ميان فقير و غني در مراجعه به محاكم قائل شد. 
آيت الله آملي لريجاني ملموس ترين سطح تحول 
را تحول در اجرا و مديريت برش��مرد و تصريح كرد: 
بحث عزم و اراده مديران در خدمت رس��اني و ايجاد 
تحول در ساختار موضوع مهمي است كه همواره بايد 
مدنظر قرار گيرد و در صورت وجود اين عزم و اراده 
حتي مي توان با قوانين و ساختار موجود هم به خوبي 

مديريت كرد و در اين زمينه خلأ قانوني و ساختاري 
نداريم. رئيس دستگاه قضا افزود: يكي از افتخارات ما 
در حال حاضر تيم مديريتي قوه قضائيه است و قوه 
قضائيه در حال حاضر عزم جدي براي مقابله با جرايم 
خشن و مفاسد و ايجاد تحول دارد. رئيس دستگاه 
قضا اصلاح نفس و توجه به خود را يكي از اركان تحول 
دانست و با تأكيد بر ضرورت توجه هميشگي به اين 
موضوع نوع نگاه انس��ان به خود و ديگران و جايگاه 
كرامت انساني را در برخورد با ديگران و در انجام امور و 
وظايف مؤثر دانست و خواستار توجه مديران، قضات و 
كاركنان دستگاه قضايي به تهذيب نفس و خودسازي 

در مسير رسيدن به كمال انساني شد. 

     نگاه
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